



University
of Basel

Café international

**City tour
Basel Carnival**

**Stadtrundgang
Basler Fasnacht**

in English or German

Thursday, 19 February 2026

16:30 – 18:00* or 16:30 – 19:30



The International Office and the Language Center invite you to
the Café international **city tour**

Basel Carnival – UNESCO Cultural Heritage

Everything you always wanted to know but never dared to ask

CITY TOUR

Do you know why the Basel carnival lasts from Monday morning at 4:00 to Thursday morning at 4:00? Why, every year, local folks from all walks of life drop everything to brave wind and rain to meander about town? And why the university even gives us two afternoons off? Join us for an insider peek into Fasnacht and be ready to enjoy this year's carnival from 23 to 25 February.

The city-walk hosted by Basel Tourism will introduce you to the largest carnival in Switzerland and help you understand this characteristic local culture: from the unique combination of costumes and masks to the art and lanterns, music, satire and wordplay that reference local and global events. Good reasons why the “Drei scheenschte Dääg” [three most beautiful days] were included in UNESCO’s list of intangible world cultural heritage in 2017.

WHEN AND WHERE

16:30: Start of tour at [Tinguely Brunnen](#) in front of the Basel theater

18:00: End of tour at [Spalenberg](#)

Optional 18:00-19:30: Carnival-snack in *Opti-Mischte* Cliquencellar in Pfeffergässlein. Please note, the cellar is only accessible via stairs.

REGISTER by Sunday 15 February 2026

You can register for either the English or German tour. The number of participants is limited; places are allocated on a first-come-first-served basis. Your registration is binding. Bicycles cannot be taken along during the tour. Important: the event will take place under all weather conditions.

Please register here:

<https://sprachenzentrum.unibas.ch/de/kooperationen/anmeldung-stadtrundgang/>

CONTACT AND FURTHER INFORMATION

Language Center: info-sprachenzentrum@unibas.ch

International Office: www.unibas.ch/intoffice

We are greatly looking forward to
welcoming you to this event!

Das Internationale Office und das Sprachenzentrum laden Sie ein
zum Café international **Stadtrundgang**

Basler Fasnacht – UNESCO-Kulturerbe

Alles, was Sie schon immer wissen wollten, aber nie zu fragen wagten

STADTRUNDGANG

Wissen Sie, warum die Basler Fasnacht von Montagmorgen 4:00 Uhr bis Donnerstagmorgen 4:00 Uhr dauert? Warum Basler*innen aller Couleur alles stehen und liegen lassen, um Wind und Wetter zu trotzen und durch die Stadt zu streifen? Und warum uns die Universität sogar zwei Nachmittage frei gibt? Begleiten Sie uns auf einem Insider-Einblick in die Fasnacht und freuen Sie sich auf die diesjährige Fasnacht vom 23. bis 25. Februar.

Der von Basel Tourismus organisierte Stadtrundgang führt Sie in die grösste Fasnacht in der Schweiz ein und hilft Ihnen, diese charakteristische lokale Kultur zu verstehen: von der einzigartigen Kombination aus Kostümen und Larven bis hin zu Kunst und Laternen, Musik, Satire und Wortwitz, die sich auf lokale und globale Ereignisse beziehen. Gute Gründe, warum die «Drei scheenschte Dääg» 2017 in die Liste des immateriellen Weltkulturerbes der UNESCO aufgenommen wurden.

WANN UND WO

16:30 Uhr: Start der Tour am [Tinguely Brunnen](#) vor dem Theater Basel

18:00 Uhr: Ende der Tour am [Spalenberg](#)

Optional 18:00-19:30 Uhr: Fasnachtssnack im Cliquenkeller der *Opti-Mischte* im Pfeffergässlein. Bitte beachten Sie: Der Keller ist nur über eine Treppe erreichbar.

ANMELDUNG bis Sonntag, 15. February 2026

Sie können sich entweder für die englische oder die deutsche Tour anmelden.

Die Plätze werden nach dem first-come-first-serve-Prinzip vergeben (begrenzte Teilnehmerzahl). Ihre Anmeldung ist verbindlich. Fahrräder können nicht auf den Stadtrundgang mitgenommen werden. Wichtig: Die Veranstaltung findet bei jedem Wetter statt.

Bitte hier anmelden:

<https://sprachenzentrum.unibas.ch/de/kooperationen/anmeldung-stadtrundgang/>

KONTAKT UND WEITERE INFORMATIONEN

Sprachenzentrum: info-sprachenzentrum@unibas.ch

International Office: www.unibas.ch/intoffice

Wir freuen uns auf Ihre Teilnahme!

Educating Talents since 1460.

University of Basel
International Office
Petersplatz 1, Postfach
4001 Basel
Switzerland

intercultural@unibas.ch
www.unibas.ch/intoffice

University of Basel
Language Center
Totentanz 17
4051 Basel
Switzerland

info-sprachenzentrum@unibas.ch
www.sprachenzentrum.unibas.ch